
Geachte heer, mevrouw,

Ik schrijf u deze brief terwijl de ramen van onze woning open staan. Heerlijk; wind vanuit het noord-
oosten. Voordat we vannacht het licht uit doen checken we wel even de windrichting. Want als de 
wind vanuit het zuiden komt, moeten de ramen dicht vanwege de smerig ruikende zwaar vervuilde 
lucht. Doen we dit niet, dan worden we ws wakker van de stank van Tata Steel en ademen mijn 
kinderen van 9, 7 en 4 jaar, dit in hun vredige slaap in. Dat de fabriek stinkt en herrie maakt is 
vervelend, maar wetende welke zeer vervuilende stoffen mijn kinderen dan kunnen inademen is dan 
waar ik vervolgens wakker van lig. 
De kas die ik in onze tuin had staan, waarin ik heerlijke tomaten kweekte, staat er inmiddels ook niet 
meer. De nasmaak was niet zo lekker nadat er weer een uitstoot van Tata op is neergedaald. Handen 
wassen, tomaten wassen. Maar het zijn kinderen. Even een tomaatje plukken en deze opeten zonder 
te wassen gebeurde . De zorgen om wat ze opaten en welke gevolgen dit misschien zou kunnen 
hebben was te groot waardoor we hebben besloten om niets eetbaars meer in de tuin te hebben. 
Negen jaar geleden zijn we vanuit Amsterdam naar Wijk aan Zee verhuisd. We genieten aan de ene 
kant enorm van het wonen in deze prachtige kustdorp. We hebben altijd tegen elkaar gezegd; in 
Amsterdam wonen was er ook veel fijnstof. Maar inmiddels is bekend dat om die vergelijking te 
kunnen maken, je dan naast een zeer druk kruispunt moet wonen. We zijn dan ook maar gestopt met 
het maken van die vergelijking. 

De afgelopen periode kregen wij de eerste resultaten van de verschillende 
gezondheidsonderzoeken. Uit het GGD kankerregistratie-onderzoek blijkt dat in Beverwijk 
27% meer longkanker voorkomt. In ons buurdorp Velsen komt bovengemiddeld veel 
leukemie voor, overigens is dit volgens het rapport in de hele regio Midden Kennemerland 
verhoogd. Uit de nieuwste stofmetingen van het RIVM bleek dat er in onze speeltuinen en 
tuinen nog altijd hoge concentraties lood en vanadium aanwezig zijn en dat het aantal 
kankerverwerkende PAK’s is toegenomen. Mijn zorgen zijn evenredig gestegen.

Maar dit is niet het enige slechte nieuws. In de begeleidende brief (pdf) vindt u een 
opsomming van negen zwaar verontrustende nieuwsberichten uit het afgelopen jaar. Uit 
ieder bericht blijkt dat Tata Steel de uitstoot, veiligheid en opslag van zeer gevaarlijke stoffen 
niet op orde heeft en dat vergunningen niet worden gehandhaafd. ‘Een ontembaar monster’ 
noemde de directie de fabriek in 2018. Twee jaar later is dat monster nog lang niet getemd. 
We zien de Provincie Noord-Holland en de Omgevingsdienst te kort schieten bij 
vergunningverlening, toezicht en handhaving.

Beste heren en dames politici. Mijn vraag is even simpel als complex. Kunt u garanderen dat 
mijn kinderen niet met hun gezondheid de rekening betalen? En wat gaat u eraan doen om 
mij dit te garanderen? Daarbij vraag ik expliciet niet om nog meer onderzoek, maar om actie. 
Het Concept programma Tata Steel 2020 - 2050, opgesteld door de Provincie Noord-
Holland  is niet toereikend. Ik onderschrijf de reactie van de dorpsraad Wijk aan Zee. Het 
programma moet concreter en voorzien van meetbare doelen. Vergunningen moeten 
worden aangepast, structureel gemonitord en gehandhaafd. Gevaarlijke en onveilige 
fabrieken moeten worden gesloten. 

Als bezorgde burger reken ik op jullie.
Met vriendelijke groet,


